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Protokół ze wspólnego posiedzenia komisji stałych w dniu 31 lipca 2014 r. 

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska.  

W posiedzeniu uczestniczyli radni (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu), Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska, Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – 

Górzkowska. Obradom przysłuchiwała się redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra 

Malinowska. Nieobecny był radny Adam Głowacki (na sali obecnych jest 16 radnych). 

Przewodnicząca zapytała czy uchwała dotycząca pomocy finansowej gminie Grodziczno na 

pewno ma być przedmiotem obrad sesji. 

Wicestarosta odparł, że tak. Projekt uchwały zdjęto z poprzedniej sesji z powodu braku 

uchwały po stronie gminy, ale Rada Gminy podjęła uchwałę i Rada Powiatu może podjąć 

swoją. 

Przewodnicząca powiedziała, że kolejna jej wątpliwość dotyczy tego, że w dodatkowej 

uchwale na sesję dotyczącej sieci szkół jest wymienione gimnazjum w Biskupcu. 

Przewodnicząca zapytała czy taki zapis jest prawidłowy skoro Rada Powiatu ustala jedynie 

plan sieci szkół ponadgimnazjalnych. Dodała, że w poprzedniej uchwale nie wpisano 

gimnazjum. Kwestia ta nie leży w kompetencjach powiatu. 

Na salę obrad wszedł  Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki. 

P. Korecki poinformował, że w czerwcu Rada podjęła uchwałę mówiącą o Zespole Szkół w 

Bielicach, w którego skład wchodzi Publiczne Gimnazjum i Zasadnicza Szkoła Zawodowa. 

W dzisiejszym projekcie uchwały dodano jeszcze Liceum Ogólnokształcące, funkcjonujące 

poza Zespołem. 

Starosta powiedziała, że radnym chodzi o to, że w wykazie nie powinno być gimnazjum. To 

leży w gestii gminy. 

P. Korecki powiedział, że sprawdzi to, ale tak podano w piśmie z Urzędu Gminy.  

Przewodnicząca poprosiła, aby skonsultować tę kwestię z Radcą Prawnym, tak aby na sesji 

była pewność jaki powinien być zapis w uchwale.   

P. Korecki wyszedł z sali obrad. 

Przewodnicząca powiedziała, że rozstrzygnięto konkurs na koncepcję budowy hali sportowej 

przy ZSZ w Kurzętniku. Zgłoszone projekty zostały zaprezentowane na sali sesyjnej. Jeżeli 

ktoś z radnych ma pytania, można je teraz zgłaszać. Można też zgłaszać pytania do 

sprawozdania prac Zarządu.  
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Radny Andrzej Andrzejewski zapytał czy znana jest już kwota jaką powiat otrzyma za 

służebność przesyłu wbudowanej sieci ciepłowniczej w działce należącej do powiatu przy ul. 

Mickiewicza. 

Wicestarosta odpowiedział, że powiat otrzyma ok. 2 000,00 zł. Jest to jednorazowe 

odszkodowanie. 

Radny Andrzejewski powiedział, że na jednym ze spotkań padła uwaga dotycząca braku 

toalet w supermarketach. Radny poinformował że są też sygnały na temat problemów z 

dostępem do toalet w Starostwie Powiatowym. 

Starosta odpowiedziała, że do niej takie sygnały nie docierają. 

Radny Andrzejewski wyraził zadowolenie z faktu, że przystąpiono do remontu drogi 

wewnętrznej przy budynku Starostwa Powiatowego przy ul. Grunwaldzkiej 3. 

Wicestarosta dodał, że w dzisiejszej uchwale budżetowej są zabezpieczone środki na ten cel. 

Na salę obrad wszedł p. Korecki. 

Przewodnicząca poprosiła go o wyjaśnienia. 

P. Korecki poinformował, że z wnioskiem o wpisanie konkretnych szkół do planu wystąpiła 

gmina. Kuratorium to pozytywnie zaopiniowało. Chodzi o stworzenie zespołu. 

Przewodnicząca powiedziała, że radnym nie chodzi o cały zespół tylko o samo gimnazjum, 

którego nie wykazywano w poprzedniej uchwale.  

Starosta powiedziała, że jej zdaniem nie można wpisać do planu szkoły, która nie jest szkołą 

ponadgimnazjalną. 

P. Korecki powiedział, że gimnazjum wchodzi w skład zespołu. 

Przewodnicząca powiedziała, że należy to jeszcze raz dobrze przedyskutować z radcą 

prawnym. 

Radna Mazurkiewicz poprosiła o więcej szczegółów na temat współfinansowania inwestycji 

w gminie Biskupiec – chodzi o udział powiatu 5% (kwota 360 tys. zł.)  

Starosta powiedziała, że gdyby powiat nie wyraził na to zgody, gmina straciłaby punkty do 

wniosku.  

Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli wartość inwestycji w przetargu zmniejszy się, to chyba 

i dofinansowanie powiatu ulegnie zmniejszeniu.  

Wicestarosta wyjaśnił, że Zarząd nad tym dyskutował i ostatecznie ustalono, że lepsze będzie 

ustalenie granicy dofinansowania kwotowo, a nie procentowo. Istotnie, ustalona kwota to ok. 

5% wartości inwestycji. Jeżeli kwota jest sztywna, gmina dostaje punkty, podpisuje się jedno 

porozumienie z gminą. Wcześniej, kiedy kwotę ustalano procentowo, a w wyniku przetargu 

ulegała ona zmianie, należało podpisywać aneksy do porozumień. Było z tym pewne 
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zamieszanie. Jeżeli teraz jest określona konkretna kwota, to tyle powiat przekaże gminie i 

taka samą kwotę gmina zagwarantuje powiatowi, niezależnie od wyników przetargu. 

Przewodnicząca powiedziała, że warunkiem jest, aby taką samą kwotę gmina przekazała 

powiatowi. 

Wicestarosta odparł, że to jest jasne. 

Przewodnicząca stwierdziła, że wg. poprzednich zasad, jeżeli były oszczędności poprze 

targowe, było to korzystne dla powiatu. 

Wicestarosta odparł, że niekoniecznie, bo zmniejszał się też budżet i w sumie korzyści nie 

było. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że 5%  od kwoty 9 600 tys. zł. to nie jest 360 tys. zł., a 

480 tys. zł. 

Wicestarosta potwierdził, że chodzi o kwotę 480 tys. zł. Na razie są to wstępne ustalenia 

dotyczące partnerstwa w przyszłym roku.   

Przewodnicząca zapytała do jakiej drogi powiatowej dołoży się gmina. 

Starosta odpowiedziała, że jest to bardzo ogólnie określone. Powiat nie narzuca gminie na co 

ma przeznaczyć dofinansowanie powiatu i podobnie gmina też powinna dać powiatowi wolną 

rękę. 

Radny Czajka powiedział, że powinien być opracowany raport o stanie dróg lokalnych i na tej 

podstawie powinno się ustalać drogi do remontu. 

Wicestarosta odpowiedział, że niebawem taki program będzie przedstawiony Radzie Powiatu. 

Program jest w trakcie tworzenia. 

Radny Czajka dodał, że raport taki ustala kolejność dróg do remontu. Z pewnością jego 

opracowanie to był jakiś wydatek. Radny stwierdził, że opracowując program modernizacji 

dróg powiatowych na przyszłe lata, powinno się brać pod uwagę treść tego raportu. 

Niezależnie od tego, jako członek Komisji Bezpieczeństwa radny wnioskuje, aby Komisja 

otrzymała raport w wersji papierowej. 

Radny Szczepański powiedział, że powinno być również wiadomo jakie kryteria są brane pod 

uwagę przy tworzeniu tego dokumentu. Chodzi o to, aby nie było tylko uszeregowania dróg 

według kolejności remontów, ale żeby było to poparte określoną argumentacją. 

Wicestarosta odpowiedział, że jeżeli raport zostanie ukończony i przyjęty przez Zarząd, radni 

na pewno go otrzymają. 

Radny Czajka powtórnie poprosił o wersję papierową dla komisji. 

Radny Mirosław Galiński powiedział, że wzdłuż drogi powiatowej w kierunku Lidzbarka 

prowadzone są roboty. Kładziony jest światłowód. Radny zapytał czy z tego tytułu powiat 
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będzie miał jakiś dochód. Kolejna kwestia – w niektórych miejscach wykopy są bardzo blisko 

krawędzi asfaltu. 

Starosta odpowiedziała, że w tej sprawie odbywały się negocjacje z Marszałkiem 

Województwa. Rozmowy były trudne. Normalnie powiat miałby spore korzyści z tytułu 

zajęcia pasa drogowego, ale tu tych korzyści materialnych nie będzie. 

Wicestarosta wyjaśnił, że chodzi o sieć Internetu szerokopasmowego i zgodnie z przepisami 

tego typu prace są zwolnione z opłat z zajęcie pasa drogowego. Nie są jednak zwolnione  z 

opłat za umieszczenie infrastruktury w pasie drogowym. Stawki za umieszczenie urządzeń 

określa Rada Powiatu. I takie stawki określono. Jednak w tym przypadku program jest na tyle 

rozbudowany, że jego wartość sięga aż 360 mln zł. na terenie całego województwa. A chodzi 

tylko o szkielet sieci. Marszałek wystąpił do wszystkich samorządów województwa o 

stworzenie funduszu na realizację przyszłych inwestycji teleinformatycznych. Chodzi o to, 

aby wpływy z tytułu umieszczenia urządzeń w spasie drogowym, wracały z powrotem do 

budżetu województwa. Będą one przeznaczane na dalsze inwestycje. Jeżeli samorządy nie 

przystaną na propozycje Marszałka, to sieć szerokopasmowa do końca nie powstanie. Dlatego 

Marszałek oczekuje, że wszystkie samorządy zaangażują się w realizację tego ogromnego 

przedsięwzięcia. Jeżeli chodzi o samo położenie światłowodu, wykonawca ma przywrócić 

stan pasa  drogowego do pierwotnego  stanu. Według wiedzy Wicestarosty do chwili obecnej 

opłata za umieszczenie urządzeń wyniosła ok. 19 tys. zł.  

Przewodnicząca stwierdziła, że budżety gminne są bogatsze od powiatowych, więc można się 

zastanawiać nad tym czy 19 tys. zł. to dla nas dużo czy mało. Wyraziła obawę, że samorządy 

na tym nie skorzystają, tylko wielkie firmy z branży teleinformatycznej. 

Wicestarosta dodał, że powiaty, oddając Marszałkowi wpływy z opłat, staną się 

automatycznie współwłaścicielami sieci. Mówi się o tym, że po 2025 r. Marszałek będzie 

chciał sprzedać sieć i wówczas każdy samorząd otrzyma z tego dochód obliczony 

propozycjonalnie. 

Starosta powiedziała, że powiat do tego nie dokłada, a korzyści z sieci będą mieli 

mieszkańcy. Wszystkie gminy i powiaty chcą podpisać porozumienie z Marszałkiem. 

Przewodnicząca zapytała jakie są ostatnie wiadomości na temat obwodnicy Nowego Miasta. 

Dodała, że w mediach Marszałek wypowiadał się, że obwodnica Nowego Miasta jest 

potrzebna. Pytanie - czy obwodnica jest programie. 

Wicestarosta odpowiedział, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w ostatnim 

piśmie informowała, że nie ma obwodnicy w swoim planie, ale na wczorajszym spotkaniu 

Marszałek Województwa informował, że negocjacje w sprawie Kontraktu Wojewódzkiego 
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odbędą się dopiero jesienią. Te rozmowy będą wiążące, więc jeśli obwodnica znajdzie się w 

Kontrakcie Wojewódzkim, jest szansa na realizację inwestycji. Władze wojewódzkie 

wstawiły obwodnicę do projektu, ale trudno powiedzieć jaka będzie decyzja Brukseli. 

Radny Szczepański poprosił o omówienie zmian w budżecie. W budżecie pojawiają się nowe 

inwestycje i kwoty są znaczące. Radny poprosił o wyjaśnienia. 

P. Skarbnik poinformowała, że istotnie, są nowe zadania w budżecie. Chodzi m.in. o 

wykonanie audytu energetycznego budynku Starostwa Powiatowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 

i zbadanie czy realne jest wejście w projekt termomodernizacji i pozyskanie środków z 

funduszu ochrony środowiska. Wiadomo, że jeżeli powiat nie będzie mógł pozyskać na to 

środków, to nie będzie nas stać, aby z własnych środków robić inwestycję. Koszt audytu to 5 

535 zł. Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia wydatków na zakup sprzętu dla Szpitala 

Powiatowego – 27 440 zł. Samorząd miasta Lubawy podjął decyzję o udzieleniu pomocy 

finansowej powiatowi. W czerwcu zwiększono budżet o 50 tys. zł. na inne zadanie 

inwestycyjne, a obecnie o 100 tys. zł. Jednak przewidywana wartość zadania wyniesie o 

27 440 zł. więcej i dlatego trzeba dokonać zwiększenia budżetu. Oczywiście, ostateczna 

kwota będzie znana po przetargu.   

Przewodnicząca zapytała czy chodzi o sprzęt konkretnie dla naszego szpitala czy dla 

przychodni „Jesionka” w Lubawie. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że chodzi oczywiście o przychodnię „Jesionka”. Następnie 

poinformowała, że zwiększa się środki dla ZDP o 100 tys. zł. na wydatki bieżące.  Wiadomo, 

że ZDP miał bardzo okrojony budżet i konieczne jest jego zwiększenie, aby ZDP mógł 

wykonać zaplanować plan robót. Do budżetu wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne – 

przebudowa drogi wewnętrznej przy ul. Grunwaldzkiej.  Koszt zadania szacuje się na ok. 100 

tys. zł. Kolejna zmiana w budżecie dotyczy zakupu materiałów do budowy chodnika w 

miejscowości Kąciki przy drodze powiatowej. Zadanie będzie realizować gmina, a powiat 

zabezpiecza materiał. Koszt zadania 20 285,00 zł. Rozpoczyna się też obóz drużyn 

pożarniczych z udziałem młodzieży z powiatu Oldenburg. Zadanie współfinansują gminy: 

Kurzętnik, Nowe Miasto, Biskupiec i Grodziczno (każda gmina po 5 tys. zł.) Powiat 

zabezpiecza 10 tys. zł., a reszta będzie pochodziła z Fundacji Polsko – Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży. Na razie do budżetu wprowadza się 20 tys. zł. Jest to zaliczka, która 

wpłynęła z fundacji. Należy poczekać aż Rady Gmin na sesjach podejmą stosowne uchwały i 

wówczas kolejne środki zostaną wprowadzone do budżetu. P. Skarbnik poinformowała 

również, że na podstawie koncepcji – budowa Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku 

określono całkowitą wartość zadania (łącznie z infrastrukturą zewnętrzną) na kwotę 



 6

4 343 059,00 zł. Zadanie ma być realizowane etapowo do 2016 r. Na ten rok zaplanowano 

wykonanie parkingu przy szkole.  

Przewodnicząca zaproponowała, aby resztę spraw budżetowych omówić na sesji.  

Następnie podziękowała za obecność na posiedzeniu i zamknęła obrady. 

 

Protokół sporządziła:                            Przewodnicząca Rady Powiatu 

 

 Anna Andrzejczak                                           Zofia Andrzejewska                               


